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INTRO 
Jednoho dne se tak stalo a mladší dobrušské generaci už začalo vadit, že při otázce: „Odkud jsi?“ a odpovědi „Jsem z Dobrušky“ jsme uslyšeli: „To je ten 
F.L. Věk, ne?“ Tím to nejen začíná, ale po cca 200 letech bohužel i končí. Přitom aktivních mladých lidí - hrdých na to odkud pochází, se tu najde opravdu 
mnoho. 

  

DŮVOD PROČ PIRÁTSKÁ STRANA A NE NĚJAKÁ NEZÁVISLÁ KANDIDÁTKA 
Chceme uspět a chceme uspět výrazně, abychom dokázali v co nejvyšší míře naplnit naše cíle: omlazení zastupitelstva (viz. bod 2) a snadnější prosazení 
programových bodů. Podpora – samostatná kandidátka České pirátské strany + nestraníků (ale i podporovatelů) dává dle našeho uvážení v tomto směru 
mnohem větší šance na úspěch. Neméně důležitá je pochopitelně i materiální pomoc a podpora silné parlamentní strany. 

  

Naše MOTTO zní: „Chceme uspět..!“ 
  

1)        PROBLEMATIKA BYDLENÍ 
Bod číslo jedna a pro piráty totální PRIORITA..! Absolutně neuspokojivý je především již mnoho let neřešený problém týkající se jakékoliv možnosti rodinné 
výstavby. Zásadní problém spočívá v situaci, kdy mladí lidé z Dobrušky odcházejí stavět a zakládat rodiny do okolních obcí – Dobruška začíná stárnout. To 
znamená, že je třeba se zaměřit na vytipování možných lokalit, začít jednat s vlastníky pozemků a připravit nové stavební parcely. 

Z bytového bydlení je třeba velmi rychle dotáhnout do cíle připravené studie v ulici Mírová – u tohoto projektu je třeba ještě tvrdě bojovat za úpravu návrhu 
na parkovací místa, protože v připravované studii jich je cca 1,25 na byt. Tím pádem budou všechna ostatní auta parkovat u krytého bazénu, kde nebude 
místo pro návštěvníky. 

  



 

2)        OMLAZENÍ ZASTUPITELSTVA 
Podíváme-li se na věkovou skladbu aktuálního zastupitelstva, zjistíme, že „zkušenost“ jednoznačně poráží ty mladé. Často je to dáno hlavně asi nezájmem a 
rezignací nad tím, že lze věci ovlivnit. Bohužel po mnoha zkušenostech nejrůznějších aktivistických skupinek jsme dospěli k názoru, že pokud chceme věci 
opravdu ovlivňovat, je cesta „politická“ – tedy cesta mít své lidi v zastupitelstvu (případně Radě města) tou jedinou možnou. Zkušenosti jsou jistě dobrá věc, 
ale ať chceme nebo nechceme, tak šedesátiletí zkrátka nemohou znát opravdové potřeby dvacetiletých – tedy jednou budoucnosti města. Navíc je více než 
zřejmé, že u některých dlouholetých zastupitelů již hodně působí tzv. syndrom vyhoření. Celkové okysličení mladší krví a moderními myšlenkami je pro 
budoucnost Dobrušky velmi důležité. 

  

3)        URČENÍ PRIORIT VELKÝCH INVESTIC 
Momentálně je současným starostou prezentována jedna studie za druhou. Sportovní hala (100 mil), rekonstrukce bazénu (140 mil), rekonstrukce mnoha 
ulic v Dobrušce (Mírová, Solnická, Kostelní, Družstevní, Javorová – cena..? Celkem minimálně dalších 150-200 mil). Při současném rozpočtu města (cca 160 
mil) jsou tato čísla pro realizaci opravdu nepředstavitelná. 

Je tedy zásadní si udělat rozbor a jednoznačně určit priority a cestu, po které se bude město nadále vydávat. Vše v této podobě zkrátka realizovat nelze. 

  

4)        KOUPĚ BUDOVY UK PRAHA 
Pro bezpečnost a klid ve městě je nyní zásadní prioritou získat od UK Praha objekt vzdělávacího centra. Pokud by se do tohoto projektu zapojil jakýkoliv 
soukromý developer, mohlo by to městu v budoucnu způsobit nepředstavitelné problémy. Takto velký objekt v centru města zkrátka musí být v majetku 
Dobrušky. Po koupi by měla být sestavena odborná komise, která by se věnovala vypracováním návrhů, jak tento objekt v budoucnu využít. Řešení se nabízí 
mnoho, ale třeba se na tuto problematiku dívat v návaznosti na další připravované projekty města. 

  



 

5)        REKONSTRUKCE KRYTÉHO BAZÉNU 
Nádherně „předvolebně“ zpracovaná studie totální přestavby celého objektu. O tom že bazén potřebuje zásadní rekonstrukci, aby se mohl dále provozovat, 
není pochyb. Na úvodní veřejné prezentaci, kde bylo cca 60 lidí, byla představena jedna jediná studie ( 
http://www.mestodobruska.cz/mesto/projekty-mesta/pripravovane-projekty/revitalizace-kryteho-bazenu-a-koupaliste/ ). Piráti jsou toho názoru, že o takto 
zásadní investici (kterou neměla v programu ani jedna ze současných stran v zastupitelstvu) by se měla vést mnohem širší veřejná diskuze, jejíž výsledkem 
by mělo být referendum. 60 lidí, kteří se prvního projednání studie zúčastnili, opravdu nelze brát jako dostačující souhlas obyvatel města. S rekonstrukci tedy 
piráti souhlasí, ale v jiném a mnohem levnějším provedení. Dobruška opravdu nepotřebuje několika bazénový vnitřní aquapark. Ve studii navíc vůbec není 
myšleno na energetické úspory, výhled cen vody, navýšení personálu v provozu a podobně. Aquaparky jsou v HK, Rychnově, Kodowa Zdroj. Prezentovaná 
návštěvnost 350 lidí za den, která by snížila pak aktuální provozní ztrátu na cca polovinu, je také absolutně nereálná. 

  

6)        SPORTOVNÍ HALA 
Již několik volebních období je opět prezentována jedna studie za druhou. Zde již je vyhotoven i projekt stavby. Zastupitelstvo schválilo maximální náklady 
stavby na cca 105 mil. Kč. V aktuální situaci, v jaké se město nachází, je tato stavba bez nějakých dotací nerealizovatelná. Na druhou stranu připouštíme, že 
mít v Dobrušce sportovní halu s vnitřním hřištěm o rozměrech, které by splňovalo parametry pro všechny halové sporty je pro budoucnost dětí v Dobrušce 
důležité. Ke stavbě sportovní haly tedy zaujímáme kladné stanovisko. Opět je to ale navázáno na další potřebné investice. Je tedy třeba mít především 
připraveny městské prostory pro ubytování nejrůznějších sportovních soustředění, což by mohl vyřešit objekt UK Praha. 

  

7)        AREÁL KLÍDEK 
Dalším letitým tématem je volnočasový „areál klídek“, který by měl navazovat na areál letního koupaliště – směr k teplárně. Mladým lidem a dětem se pořád 
něco slibuje, ale krom studie se zase nic nezměnilo. Nejsou vykoupené zbylé pozemky. Podle prezentací vlastně aktuální vedení města vůbec s ničím 
nepočítá. Přitom právě směřování na mládež je naše pirátská cesta. Nechceme, aby mladí lidé z Dobrušky odcházeli. Naopak chceme udělat vše pro to, aby 
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se Dobruška stala jejich cílem návštěv. A to i pro ty, kteří v Dobrušce bydlet nebudou. Tento areál by mohl také oživit a rozšířit nabídku služeb pro 
návštěvníky letního koupaliště. 

  

8)        ULICE ČSL. ARMÁDY A ČS. ODBOJE 
Nezbytně nutné zrekonstruovat tyto dvě ulice, které tvoří jednu z hlavních dopravních ulic ve městě. Počínaje křižovatkou u parku – přes křižovatku u SPŠEIT 
a konče křižovatkou s ulicí Solnická. 

  
9)        REKONSTRUKCE ULIC 
V poslední době bylo představeno mnoho studií na rekonstrukce ulic. Některé se týkají částí města, které jsou obydlené, některé se týkají centra. V prvním 
případě – pokud jde o zastavěné ulice, které jsou v katastrofálním stavu (např. Javorová), pak jde především o to, aby měli lidé kde parkovat, aby byly 
opravené chodníky, aby celkově byla ulice především bezpečná. 

Případ druhý se týká studie ulice Kostelní, tedy ulice, která slouží jako jedna z dopravních „tepen“ města. Ano lze z této ulice udělat jednopruhový „bulvár“ o 
širokých chodníkách, kde bude pár ostrůvků k vyhnutí. Ale je to řešení..? Dobruška není ani Náchod ani Rychnov nad Kněžnou. Co si potom počnou všichni, 
kteří provozují ve městě své obchody? Možná se dosáhne toho, že centrem města – tedy přes náměstí bude projíždět minimum aut, ale zároveň to povede i k 
tomu, že ztratí svoji společenskou tvář. Málo z těch, kteří jedou do města i za nákupem se pak vůbec v Dobrušce zastaví – maximálně tak v „nákupní zóně“. 
Ale centrum města už rozhodně vynechají. Bohužel některé architektonické studie slouží vždy jen k tomu, aby dobře vypadaly – a jejich praktičnost 
architekty vlastně vůbec nezajímá. To je přesně příklad ulice Kostelní. 

  

10)     MNOHO DALŠÍCH PROJEKTŮ 
Suchý retenční poldr Mělčany, obchodní dům Lidl, sokolovna, současné (ne)využití kulturního domu, celý prostor v oblasti vlakového nádraží, bezpečné 
překlenutí obchvatu města na městský stadion. A jistě se najde i mnoho dalších věcí. Zkrátka na všechny nápady je dobré mít pohled zkušenějších i 
mladších. Řešení není nikdy černobílé. 



  

 

11)     AMBICE 
Nedáváme si malé cíle. K naplnění ambic bude úspěch 2 zvolených zastupitelů, kteří budou VŠECHNY dobrušské voliče a příznivce v zastupitelstvu 
reprezentovat. Dále jsou ambice na to mít koaliční potenciál a spolupodílet se na vedení města z pozice radního. Tedy uspět natolik, aby byl alespoň jeden 
zvolený zastupitel zvolen následně i do Rady města Dobrušky. 

Zároveň naše ambice nedosahují toho, abychom měli vlastního kandidáta na post starosty města a tedy někoho v tomto směru nyní představovali. Chceme 
především vzbudit zájem a zapojit do diskuzí o budoucnosti města mnohem širší veřejnost. Tak aby se neustále jen říkalo, že „ONI“ si to stejně rozhodnou 
sami. 

  

12)     ZPŮSOB ROZHODOVÁNÍ, KOMUNIKACE, HLASOVÁNÍ 
Pirátské myšlenky jsou založeny především na naprosté transparentnosti a otevřenosti. Téměř všechna komunikace probíhá přímo na pirátském fóru ( 
http://forum.pirati.cz/ ), kam se může přihlásit úplně každý. Podobný způsob komunikace by měl probíhat i na místní úrovni v Dobrušce. Představa o 
spolupráci je taková, že volbami to zdaleka nekončí, ale začíná. Zvolení piráti do zastupitelstva by vždy měli o věcech rozhodovat na základě koncensu celé 
pirátské kandidátky (na základě vnitřního hlasování), nikoliv jen podle svého osobního pocitu. Tak docílíme zapojení všech, kteří o to budou mít zájem po 
dobu celého funkčního období. Názory prezentované veřejně tak budou vždy názory dobrušských pirátů, nikoliv jednotlivců. Případní zvolení zastupitelé tak 
nezůstanou na „práci“ sami, ale mohou očekávat od všech ostatních pomoc. A to jak v názorech, tak třeba v případu nějakých konkrétních odborných 
problémů. Otevřenost pak spočívá v tom, že kdokoliv další bude mít zájem se i v průběhu funkčního období zapojit, tak mu vždy budou dveře otevřeny. Z 
každého společného jednání pak bude vyhotoven zápis, který bude veřejně k dispozici. 
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